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Protokół Nr VI.2015 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 18 marca 2015 roku 

 

   1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia VI sesji V kadencji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady 

Mirosław Gąsik stwierdzając na sali obecność 19 radnych. Przewodniczący Rady przywitał 

przybyłych gości: Kierowników jednostek organizacyjnych, przedstawicieli samorządów z 

terenu powiatu żagańskiego, Naczelników wydziałów Starostwa Powiatowego, oraz 

przedstawicieli prasy lokalnej. Ponadto Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu 

Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę Bielecką, Radcę Prawnego Andrzeja Skibińskiego. 

Przewodniczący Rady: zanim przystąpimy do obrad, przypadł mi w obowiązku zaszczyt 

wręczenia nominacji w plebiscycie Lubuszanina Roku 2014 powiatu żagańskiego. W etapie 

powiatowym plebiscytu Lubuszanin Roku 2014 zwyciężył Grzegorz Kuźniar, który angażuje 

się w działania na rzecz mieszkańców swojego miasta.. Na drugim miejscu Tadeusz 

Wołoszyn, który działa na rzecz emerytów, rencistów i miasta Żagania, trzecie miejsce zajął 
Piotr Kowalski, pasjonat biegania i organizator społecznej akcji BiegamBoLubię. 
Głosami Żagańskiej kapituły tytuł Lubuszanina Roku otrzymali Andrzej Gąsecki i Grzegorz 

Szymański, strażacy ratujący ludzi podczas tragedii w Karczówce. Wyróżnienie otrzymała 

Wiesława Siekierka, poetka, działaczka Uniwersytetu Trzeciego Wieku, która bardzo 

aktywnie zaangażowała się w walkę o ożywienie żagańskiego dworca PKP. Kolejne 

wyróżnienie otrzymał Artur Niezgoda, który ma szczególne zasługi dla całego powiatu  

w pracy na rzecz młodzieży. 

Dyplomy Gazety Lubuskiej i upominki od Starostwa Powiatowego wręczył Starosta Henryk 

Janowicz, Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik oraz Małgorzata Trzcionkowska. 

Po wręczeniu dyplomów, upominków i gratulacjach Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik 

przystąpił do dalszych obrad sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Zarząd Powiatu zwrócił się z prośbą o wykreślenie  

z porządku obrad w pkt. 11 podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Żagań o statusie 

miejskim zadań w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej w 2015 roku, po-

nieważ zapisy porozumienia między Gminą Żagań a Starostwem wymagają jeszcze doprecy-

zowania. Ponadto na prośbę Komendanta Policji proponuję zmienić kolejność omawianych 

sprawozdań tzn. pkt. 7 przedstawić po informacji z prac Zarządu. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie propozycję zmiany porządku obrad. 

Rada Powiatu jednogłośnie wyraziła zgodę na wprowadzenie proponowanych zmian. 

   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad 

po wprowadzonych zmianach. 

   Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

   Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

   1. Otwarcie obrad VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

   2. Przyjęcie porządku obrad. 

   3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

       1) Nr IV.2015 z dnia 30 stycznia 2015 roku, 

       2) Nr V.2015 z dnia 25 lutego 2015 roku. 

   4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 

         5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim za 

2014 rok, 
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   6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych. 

          7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 2014 r., 

          8. Stan bezpieczeństwa i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego za rok 2014. 

          9. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy Powiatu 

Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w roku 2014. 

   10. Interpelacje radnych. 

   11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 

       2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015-2022, 

       3) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 

 4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – katolickiej pw. Świętego Andrzeja 

Apostoła w Jabłonowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowla-

ne przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, 

 5) udzielenia dotacji celowej dla parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Narodzenia NMP  

w Chotkowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagań-
skiego, 

 6) udzielenia dotacji celowej dla parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Świętego Józefa  

w Żaganiu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy za-

bytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagań-

skiego, 

 7) udzielenia dotacji celowej dla parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Świętego Jana 

Chrzciciela w Chichach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-

lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Po-

wiatu Żagańskiego, 

 8) udzielenia dotacji celowej dla Stowarzyszenia Turystycznego „Piechur” w Żaganiu na 

prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym 

do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

       9) określenia zadań finansowych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2015 roku, 

     10) ponownego rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyjnej. 

 12. Odpowiedzi na interpelacje. 

 13. Informacje i oświadczenia. 

 14. Wnioski. 

 15. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego: 

    1) Nr IV.2015 z dnia 30 stycznia 2015 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z IV sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 stycznia 2015 roku wyznaczeni zostali Radny Stefan Gołek 

oraz radny Jacek Grzelak, proszę Radnych o przedstawienie opinii. 

Radny Stefan Gołek: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Jacek Grzelak: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z IV sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 30 styczna 2015 roku. 

Protokół z IV sesji z dnia 30 stycznia 2015 roku został przyjęty jednogłośnie. 
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      2) Nr V.2015 z dnia 25 lutego 2015 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z V sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 25 lutego 2015 roku wyznaczeni zostali Radny Henryk Janowicz 

oraz radny Bogusław Kobyliński, proszę Radnych o przedstawienie opinii. 

Radny Henryk Janowicz: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Radny Bogusław Kobyliński: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z V sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 25 lutego 2015 roku. 

Protokół z V sesji z dnia 25 lutego 2015 roku został przyjęty jednogłośnie. 

4. Informacja z prac Zarządu Powiatu Żagańskiego pomiędzy sesjami. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: informacja z prac Zarządu również została przesłana 

Radnym z materiałami na sesję. Czy ktoś w tym punkcie chciałby zabrać głos? 

Radny Stefan Gołek: 

- posiedzenia Zarządu z 4 marca br. pkt. 6, nie wynika, o jaką kotłownie chodzi. Dlaczego 

zmniejszono o 50% ceny wywoławczej? Prosiłbym Przewodniczącego Zarządu  

o uzupełnienie. 

- posiedzenie Zarządu z 4 marca br. pkt. 4, zastanawiającym dla mnie jest to, że w środkach 

finansowych przeznaczonych na biblioteki na równym poziomie stawia się bibliotekę 
publiczną w Szprotawie 500 zł, publiczną w Brzeźnicy 500 zł i w Dzietrzychowicach 500 

zł. Porównując liczby osób korzystających z tych bibliotek, wszystko przemawia za tym, że 

biblioteka publiczna w Szprotawie powinna tych pieniędzy otrzymać więcej. Pewnie jest 

jakiś klucz do odpowiedzi na to moje pytanie. 

Radny Zbigniew Teler:  

- Zarząd podjął decyzję w sprawie dofinansowania publikacji Żagań w czasach Piastów  

i Sasów za umieszczenie herbu. Kto jest wydawcą tej publikacji? 

- Zarząd podjął decyzje o dofinansowaniu pokrycia dachowego domku portiera dla 

Stowarzyszenia Piechur. Jaki jest status tego domku i kto jest właścicielem? 

Starosta Henryk Janowicz: 

- w odpowiedzi na pytanie w sprawie zmniejszenia ceny wywoławczej na sprzedaż kotłowni. 

Jest to kotłownia po byłym szpitalu, nie było zainteresowania, dlatego zmniejszyliśmy tą 
kwotę, zgodnie z przepisami. 

- odnośnie przeznaczonych środków na biblioteki. Miasto Żagań miało realizować zadanie, 

które należą do zadań powiatu. Po rozmowie z przedstawicielami miasta, uznaliśmy, że 

ściągamy ten punkt z dzisiejszej sesji. Natomiast, jeżeli chodzi o środki przeznaczone na 

biblioteki, środki te wzięły się z tego, że uznaliśmy, że na razie przeznaczymy po 500 zł. 

Wszystkich środków zaplanowanych na ten cel nie rozdysponowaliśmy i jeżeli będzie dobra 

współpraca z innymi bibliotekami to będziemy zwiększać dotację. Może być tak, że  

w przyszłym roku Szprotawa będzie miała 3.000,00 zł, a przykładowo inna biblioteka 

będzie miała mniejszą sumę, to wszystko zależy od tego, jak ta współpraca będzie się 
układać, 

- w sprawie publikacji, publikacja jest dobra, Pani Naczelnik wydziału promocji odpowie, kto 

tą publikację wykona. Jeżeli trzeba będzie to damy odpowiednie z tym związane 

dokumenty. Zastanawialiśmy się tylko nad kwotą, byłem za tym, żeby powiat się w to 

włączył, dlatego, że tam jest bardzo dużo na temat historii miasta. 

- w sprawie Piechura, przydzieliliśmy środki na naprawę dachu, właścicielem jest 

Stowarzyszenie Piechur, które wystąpiło z odpowiednią wymaganą dokumentacją. Dlatego 

bardzo dobrze to oceniliśmy, bo ja uważam, że inicjatywy stowarzyszeń, kościołów, czy też 
osób fizycznych, będą rozpatrywane, bo walczymy o dziedzictwo kultury narodowej  

i przedłużamy żywotność tych obiektów. 
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Naczelnik Wydz. PSiF Aldona Slipaczek – Jurek: publikacja będzie wydana przez Żagańskie 

Stowarzyszenie Historyczne. 

       5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim za 

2014 rok. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Komendantowi Powiatowej Policji  

w Żaganiu. 

Komendant Powiatowy Policji Artur Kamiński: jestem po odprawach z nowym 

Komendantem Głównym w Szczytnie, jak również po odprawie z Komendantem 

Wojewódzkim. Jeżeli chodzi o Policję Żagańską, zostaliśmy ocenieni dobrze a nawet bardzo 

dobrze, na tle innych powiatów. Zarówno Komendant Główny, jak i Komendant Wojewódzki 

podkreślają fakt, że statystyki tak naprawdę nie są istotne, nie pracujemy dla wszelkiego 

rodzaju statystyki. Informacje, że nakładamy mandaty lub zabieramy dowody rejestracyjne, 

bo pracujemy nad statystyką, są nieprawdziwe i nie praktykujemy tego również w powiecie 

żagańskim. Oczywiście musimy się czymś podpierać, żeby mieć obraz naszej pracy, gdzie 

należy coś poprawić, czy coś zmienić i to czynimy. Wprowadzone zostały debaty społeczne, 

przeprowadziliśmy już debaty w Gozdnicy, Żaganiu, Małomicach, gdzie oczekujemy 

sygnałów gdzie jest źle i gdzie można coś jeszcze poprawić, gdzie policja ma być widoczna, 

gdzie moglibyśmy być bardziej skuteczni. Przestępstwa wszczęte ogółem, w roku 2014 

odnotowaliśmy mniej przestępstw, jeżeli chodzi o powiat i pozwoliłem sobie przedstawić, jak 

to wygląda w poszczególnych jednostkach, czyli w Komisariacie Policji Iłowej i Szprotawie. 

Najwięcej przestępstw ogółem odnotowano w Żaganiu, z wykrywalnością przestępstw na 

podobnym poziomie, rok 2014 z małą różnicą niż w roku 2013. Przestępstwa o charakterze 

kryminalnym, czyli te najpoważniejsze przestępstwa i najbardziej uciążliwe dla 

społeczeństwa, tych przestępstw było mniej ze wskaźnikiem wykrywalności na tym samym 

poziomie, lepszym niż w roku 2013, ale można powiedzieć, że ten sam poziom. Tak samo 

wyglądało w komisariatach i w mieście Żagań. Kradzież rozbójnicza i rozbój, tych 

przestępstw odnotowaliśmy o wiele mniej, z wykrywalnością 63,2%. Kradzież z włamaniem, 

wszczęcia, więcej było włamań, jeżeli chodzi o powiat, największy wzrost w Iłowej,  

z wykrywalnością 31,3%. Patrząc na inne powiaty, poziom, jeżeli chodzi o wykrywalność 
przestępstw, można powiedzieć na średnim poziomie. Nie jest to idealne, ale tu wiemy, że 

musimy nad tym popracować. Kradzieże samochodów, spadek w tej kategorii przestępstw,  

z wykrywalnością 38,1%, w okresie półrocza byliśmy jedną z lepszych jednostek, jeśli chodzi 

o wykrywalność w tej kategorii przestępstw. Mamy swoje sposoby i nawiązała się bardzo 

taka fajna współpraca z centralnym biurem śledczym, udało nam się zlikwidować grupy 

przestępcze nie tylko z naszego województwa, gdzie przyjeżdżali na tzw. gościnne występy, 

udało się nam wykryć te kategorie przestępstw. Kradzieże cudzego mienia, mniej w tej 

kategorii przestępstw, z wykrywalnością 36,7%. Kradzieże z włamaniem, to są kwestie 

kradzieży złomowe takie, jak tory kolejowe, metale kolorowe, jest to najbardziej uciążliwa 

kategoria przestępstw kradzieży i kradzieży z włamaniem. Przestępstwa narkotykowe, te 

przestępstwa są, ale my musimy się wykazać naszą inicjatywą, tych przestępstw musimy 

szukać, bo rzadko się zdarza, że ktoś przyjdzie i nam zgłosi, że gdzieś są narkotyki. Jest to 

typowo praca operacyjna, musimy się nad tym skupić, aby tych przestępstw ujawnić, jak 

najwięcej. W roku 2014 ujawniliśmy tych przestępstw sporo więcej, niż w roku 2013. 

Przestępstwa gospodarcze, podobnie, jak narkotykowe, korupcyjne, są to przestępstwa, które 

policja musi szukać, własnymi sposobami, własną inicjatywą, jest to typowo praca 

operacyjna. Prowadzimy również szereg działań poszukiwawczych osób zaginionych, są duże 

koszty z tym związane, siły, środki. Przykładowo w Iłowej trwały poszukiwania kobiety, 

która trzykrotnie wychodziła do lasu na grzyby i gubiła się w tym lesie i prowadziliśmy 

szereg takich poszukiwań w całym powiecie. Zabezpieczamy również imprezy, nawet w dniu 

dzisiejszym mamy mecz podwyższonego ryzyka, gdzie spodziewamy się kibiców Stilon 
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Gorzów i tzw. ustawki. Zabezpieczamy różne imprezy np. Dni Małomic, Jarmark Michała  

i również są to koszty z tym związane, gdzie korzystamy z pomocy Komendy Wojewódzkiej 

z zasileń innych funkcjonariuszy. Bezpieczeństwo na drogach, tego tematu nie odpuścimy, 

dlatego pozwoliłem sobie przedstawić działania w latach 2011- 2014. W 2014 roku niestety 

tych ofiar śmiertelnych było więcej, a bieżący rok wskazuje na to, że mamy tragiczne 

wypadki na naszych drogach, również ze skutkiem śmiertelnym. Nietrzeźwi kierowcy, 

przeprowadziliśmy ponad 61.000 badań stanu trzeźwości kierowców. Również na dyżurce, 

anonimowo można sprawdzić stan trzeźwości, jak informowaliśmy w mediach, że każdy, 

jeżeli ma jakiekolwiek wątpliwości, może przyjść do nas i sprawdzić stan trzeźwości przed 

podróżą. Używamy również badań na narkotesty, bo tego również jest sporo na naszych 

drogach. Korzystamy również z pomocy żandarmerii wojskowej. 

Komendant Policji Artur Kamiński przedstawił prezentację sprawozdania na slajdach. 

Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w powiecie żagańskim stanowi 

załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 

Radny Piotr Ciołka: chciałbym skorzystać z zestawienia tabelarycznego, które przed chwilą 
widzieliśmy, chodzi mi o pierwszy diagram, przestępstwa ogółem stwierdzone wszczęcia. 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego w dniu dzisiejszym zapoznała się  
z informacją przedstawioną przez Pana Komendanta Powiatowej Policji w Żaganiu, ocena 

pracy Policji w Żagańskiej, na podstawie przedstawionej informacji jest negatywna. Padła 

nawet propozycja odrzucenia z uwagi na sprzeczność i niezgodność szeregu danych 

przedstawionych w informacji, a mianowicie, chodzi o zsumowanie danych z poszczególnych 

jednostek policji tj. Komendy Powiatowej Policji w Żaganiu, Komisariatu Policji w Iłowej  

i w Szprotawie. Sumując 420 w 2013 roku, 364 przestępstwa i 828 to łącznie daje nam sumę 
1612 przestępstw, a nie 2395, mamy tutaj rozbieżność o 460 spraw wszczętych. Podobnie jest 

w przypadku roku 2014, wynik wynosi 1819 zbiorczo, a nie 1935. Bazując na zestawieniach 

cząstkowych, dynamika na wszczęciach wynosi 112,08%, a nie 80,8%, jak podano nam  

w informacji przedłożoną przez Komendę Powiatową Policji w Żaganiu. Nie wiem, na 

których danych mamy się tutaj opierać, jeżeli dane tabelaryczne przedstawione tutaj z pracy 

jednostek, cząstkowe, są zgodne z rzeczywistością, to dynamika na wszczęciach, tutaj 

chciałbym takie zdanie wtrącić, jeżeli chodzi o wszczęcia, to jest to bardzo istotny element 

pracy policji, wskazuje na fakt, jak wzrosła przestępczość w danym roku w stosunku do roku 

poprzedniego. W Żaganiu z 420 przestępstw wzrosła do 866, czyli wskaźnik dynamiki mamy 

200,6%. Ogólnie wskaźnik ten kształtuje się w jednostkach na poziomie, na terenie 

województwa lubuskiego, 100%, jeżeli przekracza 100%, to już jest źle, przy 200% jest 

bardzo źle. Nie wiem, jak to interpretować, nie znam jednostki w województwie lubuskim, 

która przekroczyłaby ten wskaźnik powyżej 100%. Kolejna rzecz, czyli dane mamy tutaj 

niezgodne, sprzeczne, pozostałe dane przedstawione w przedmiotowej informacji są 
wybiórcze i niejednokrotnie niemające wpływu na ocenę stanu bezpieczeństwa. Podano nam 

tutaj, że prowadzone były poszukiwania 27 osób, a jaki był efekt tych poszukiwań? 

Prowadzenie poszukiwań 27 osób mówi tyle, co, po prostu ktoś zgłosił o zaginięciu 27 osób, 

ale jakie były efekty tej pracy? Na ulicach wystawiono 10952 służby, oczywiście jest tutaj 

odnotowany wzrost, ale im więcej służb, tym więcej przestępstw. Więcej służb na ulicy, 

przestępczość wzrosła dwukrotnie w Żaganiu. Nie wiem, czy możemy się tutaj cieszyć 
wskaźnikiem wykrywalności w kradzieżach na poziomie 36%, według mnie są to mierne 

wyniki, 70% - 80% to tak. Czyli komentarz jest tutaj nieadekwatny do przedstawionych 

danych. Dodatkowo, to, że na ulicy wystawiono 10000 służb, to tak, jakbym powiedział, że 

na 168 godzin zgłosiłem się do pracy, ale co zrobiłem przez te 168 godzin, nie wiadomo. Co 

to są za dane, to są dane tylko ogólne mówiące nam o tym, że policja zgłosiła się do służby, 
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że poszukiwała 27 osób, ale jakie były efekty, jak kształtowała się dynamika na wszczęciach 

w poszczególnych kategoriach? Jeżeli chodzi o przestępstwa te najbardziej dotkliwe  

i uciążliwe dla społeczności, a mianowicie kradzieże, kradzieże z włamaniami, rozboje  

i wymuszenia rozbójnicze, tego nie wiemy. Chodzą pogłoski, że wzrosły, jeżeli chodzi  

o Żagań, te wskaźniki o 200% - 300%, w przypadku niektórych kategorii nawet więcej. Tutaj 

takie pytanie z sesji szprotawskiej, informacje krążą, że na poziomie Komisariatu Policji  

w Szprotawie przez cały rok wykryto tylko dwa włamania. Każdego dnia zgłaszane są 
kradzieże lub włamania, tych przestępstw jest naprawdę bardzo wiele. Wykrycie dwóch 

spraw przez całą policję w ciągu roku, to trudno mi tutaj oceniać tę prace, jako rzeczywiście 

pozytywną. Ogólnie chciałem wyrazić swoje zdanie i zdanie komisji na podstawie danych, 

które były przedstawione. 

Radny Zbigniew Teler: Panie Komendancie, czy mógłby Pan poinformować radnych, 

szczególnie z terenu Gminy Szprotawa, bo miało to miejsce na terenie Gminy Szprotawa, 

włamania w środowisku wiejskim do gospodarstw rolnych i nie tylko rolnych, na terenie m. 

Długie i innych miejscowości. Pokradziono, nie pierwszy raz, były takie akcje złodziei, grup 

przestępczych, bo tak trzeba to mówić, sprzęt typu kosiarki, piły spalinowe, itp. Jak daleko te 

sprawy są zaawansowane, bo nie można się pogodzić, to, co ludzie opowiadają, że przekazują 
nawet do Komendanta wręcz na „talerzu” prawie, to Pan Komendant się śmieje i mówi, że 

tym się zajmiemy. Jak na dzień dzisiejszy wygląda ta sprawa, bo chyba nie na tym polega 

rzecz, ja się nie znam, tutaj proszę mi wybaczyć, jeżeli popełnię jakiś błąd w operacyjnych 

opisach, działaniach, ale chyba nie na tym polega, żeby otoczkę dużą zrobić, opisywać, gdzie 

domownik szedł, co robił, a szajka śmieje się i zagrywa policjantom na nosie. Żeby 

śmieszniej było okradają również policjanta i w innych mediach, jak się słyszy o większych 

przestępstwach, oby na naszym terenie nie miało to miejsca, ale Komendant Policji 

Szprotawskiej za honor powinien wziąć sobie, żeby dojść i tą szajkę rozszyfrować, która 

bezkarnie grasuje na terenie wiejskim. Celowo okradają policjanta, żeby zakpić sobie  

z policji, to raczej chyba nie ładnie wygląda. Jak na dzień dzisiejszy ta sprawa wygląda, bo 

chyba wszyscy chcieliby wiedzieć, bo to jest już nie jedno włamanie, tylko w ciągu nocy 10 – 

15 włamań? 

Starosta Henryk Janowicz: mam pytanie, bo wynikło to na posiedzeniu Komisji 

Bezpieczeństwa, a później na posiedzeniu wszystkich komisji. Zgłaszał Radny z okolic 

Dzikowic, że dochodzi do częstych dewastacji znaków drogowych. Jest to dość istotny 

problem, bo raz, że to kosztuje dużo czasu i pieniędzy, a dwa, najważniejsze, że stwarza 

zagrożenie. My, jako drogowcy stawiamy te znaki w imieniu Zarządu, ale są problemy, 

dlatego powinny być kontrole i patrole częste na tych drogach, bo widać tą dewastacje tych 

znaków. Dokładnie chodzi o skrzyżowanie drogi 1056 i 1039 w kierunku Dzikowic. Był 

oznakowany most, gdzie jest zmiana tonażu, zmiana prędkości, okazało się, że znak został 

wyrwany, zniszczony, wywalony 2 km dalej. Ile wandale mieli czasu, że 2 km dalej wynieśli 
ten znak i wyrzucili. Zależy nam na tym, żeby częściej zwracać uwagę na urządzenia w pasie 

drogowym, bo to jest bezpieczeństwo. Kradzieże złomu, często giną różnego rodzaju 

studzienki żeliwne, kratki ściekowe żeliwne, komuś brakuje słupka do ogrodzenia to wyrwie 

znak, słupek zabierze i idzie dalej. Są to drobne rzeczy, ale w skali roku wychodzą dziesiątki 

tysięcy, a bezpieczeństwo i życie ludzkie nie ma wartości. Proszę i apeluję, aby na to zwracać 
uwagę, jest to moja serdeczna prośba. 

Radny Stefan Gołek: Czy powiat żagański jest objęty ochroną kontrwywiadowczą, bo jak 

wiemy jesteśmy w chwili obecnej państwem frontowym, zarówno zachodu, jak i wschodu? 

Skoro się czyta, że w armii kalifatu islamskiego służy ponad 1000 Niemców, skoro za Odrą 
mieszka setki tysięcy islamistów, a powiat żagański jest powiatem granicznym, to w każdej 

chwili może dojść do ataku terrorystycznego na terenie naszego powiatu. Czy policja jest 

przygotowana na taki atak? Czy jest pełna współpraca pomiędzy służbami typu CBŚ, ABW, 
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które mogłyby mieszkańcom naszego powiatu pomóc. Drugi problem to jest problem ul. 

Kościuszki w Szprotawie, to jest tor wyścigowy. Tam w tej chwili urządzają sobie wyścigi, 

szczególnie w niedzielę między godziną 800
, a 9

00
 rano, ale stanowi to realne zagrożenie nie 

tylko dla zdrowia, ale również dla życia mieszkańców. Sam byłem świadkiem, jak  

w niedzielę o godz. 9
00

 jadące równolegle dwa samochody rozwinęły szybkość 60 – 70 

km/godz., gdzie optymalna prędkość powinna być 50 km/godz. według nowego kodeksu 

drogowego. Apeluję do policji, aby wzmóc pomiary prędkości na tej ulicy, a także w tej 

chwili „wyżywają się” pod komendą, bo jedyna ulica w miarę przejezdna, ze względu na 

budowę kanalizacji w Szprotawie, to ul. Niepodległości. Tam pod komenda pędzą, pomimo, 

że jest ograniczenie do 40 km/godz. Są to moje prośby kierowane do Pana Komendanta, które 

wynikają z niepokoju, jakie targają mieszkańcami nie tylko Miasta Szprotawa, ale całego 

powiatu. Szczególnie, jak chodzi o zagrożenie terrorystyczne. 

Radny Miasta Szprotawa Jerzy Chmara: chciałem poprzeć problem stanu bezpieczeństwa 

publicznego na terenie działania Komisariatu Policji w Szprotawie. To jest temat tożsamy, 

gdyż Komisariat podlega Komendzie Powiatowej Policji w Żaganiu. Chodzi mi również  
o sprawozdanie w sprawie stanu bezpieczeństwa. To sprawozdanie zostało przedstawione 

przez Komendanta Komisariatu Pana Piotra Tomkiewicza na VIII sesji, która odbyła się 27 

lutego 2015 roku. Przeanalizowałem głęboko ten dokument i posiadając dane szczegółowe na 

temat stanu bezpieczeństwa, moja opinia, jak i nie tylko, ale też poszczególnych radnych, jest 

taka, iż ukazuje się, pomimo, wbrew opinii Komendanta Komisariatu w Szprotawie, 

niebezpieczna tendencja spadku skuteczności jednostki Szprotawskiej w ściganiu  

i wykrywaniu sprawców przestępstw popełnionych na terenie działania tej jednostki  

w porównaniu do analogicznego 2013 roku. Komendant Komisariatu Policji w Szprotawie 

wykazał znaczący spadek wszczętych postępowań, czyli o 202 czyny, to jest o 202 

przestępstwa mniej. Tu brak jest tej transparentnej, prawdziwej informacji, czego było to 

przyczyną, bo usilnie chciał Pan Komendant przedstawić, że te 202 czyny mniej to jest skutek 

wzmożonych działań wzrostu skuteczności jednostki w wykrywaniu, ściganiu sprawców. 

Sytuacja ma się nieco odmiennie, bo jak wykazać, że jest dobrze, kiedy jest tragicznie. Moim 

zdaniem doszło tutaj do manipulacji statystyką, gdyż wykorzystano w swoim sprawozdaniu 

tzw. zmiany ustawowe. Te 202 czyny mniej, czyli 202 przestępstwa mniej, jest to związane ze 

zmianą w kodeksie karnym, czy likwidacją tzw. nietrzeźwych rowerzystów. Ci nietrzeźwi 

rowerzyści nie są już traktowani, jako przestępcy, tylko jest to traktowane, jako wykroczenie. 

I tutaj mamy spadek z tych 202 czynów, to jest o 126 czynów. Następnie z tych 202 czynów 

znaczącą większość stanowi spadek czynów, jeżeli chodzi o kradzież, bo nastąpiła zmiana  

w kodeksie wykroczeń, czyli wzrost granicy pomiędzy przestępstwem, a wykroczeniem, 

jeżeli chodzi o wysokość szkody z 250 na 420, teraz to jest trochę więcej, bo chodzi o ¼ 

średniej krajowej, jeżeli chodzi o zarobki. Jak to się ma, to nie jest tak, że te 202 czyny było 

mniej, one były, tylko one siłą rzeczy, zgodnie ze zmianą ustawową, zostały 

przekwalifikowane na wykroczenie i to ma też swoje przełożenie w ilości skierowanych 

wniosków do sądu. W 2013 roku tych wniosków było skierowanych 149, a w 2014 roku 407 

wniosków, to jest o ponad 250 wniosków więcej. Czyli te czyny były i to nie jest tak, że to 

policja przyczyniła się do spadku przestępczości. Następnie niepokojąca tendencja wzrostu 

zagrożenie bezpieczeństwa publicznego ma swoje odzwierciedlenie w ogólnym spadku 

wykrywalności w porównaniu do analogicznego okresu 2013 roku, jak i też skuteczności 

miejscowych komisariatów. Wykrywalność sprawców w poszczególnych kategoriach, 

pozwolę sobie tutaj ogólnie określić: rozboje, kradzieże i wymuszania – mamy tutaj 

odnotowany spadek, jeżeli chodzi o jednostkę szprotawską, przestępstwa przeciwko mieniu – 

jest wykrywalność najniższa w powiecie żagańskim i jedna z najniższych w województwie 

lubuskim, gorszy jest tylko Kostrzyn, tych jednostek jest kilkadziesiąt. Następnie flagowy 

program Policji naszej Polskiej, to jest dynamika przestępczości w siedmiu kategoriach, to są 
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najbardziej uciążliwe przestępstwa dla społeczeństwa. Mamy tutaj wykrywalność najniższą  
w powiecie, jedną z najniższych w województwie lubuskim. Następnie kradzież cudzej 

rzeczy, najniższy w powiecie żagańskim i jeden z najniższych w województwie. I ten temat, 

który został tu poruszony, kradzież z włamaniem – spadek z 16,5% na 3,4% i jest to najniższe 

w powiecie żagańskim, najniższe w województwie i jeden z najniższych w kraju. Panie 

Komendancie, nie bez znaczenia jest również fakt, iż w Komisariacie Policji w Szprotawie na 

przełomie roku 2013, 2014, zostały uzupełnione braki kadrowe, czyli zwiększenie ilości 

funkcjonariuszy, im mniejsze obciążenie pracą tą biurokratyczną związaną z prowadzeniem 

dochodzeń powinno przełożyć się na wzrost efektywności służby, a tym samym na poprawę 
bezpieczeństwa publicznego, w tym wykrywanie przestępstw oraz ściganie ich sprawców. 

Jednym z podstawowych zjawisk kryminalnych, najbardziej uciążliwych dla społeczeństwa, 

jest kradzież z włamaniem. Wykrywalność sprawców tych czynów jest na poziomie 3,4%, na 

60 włamań wykryto sprawców tylko dwóch, stawia policję w negatywnym świetle, a tym 

samym nasuwa zasadnicze pytanie Panie Komendancie, jaka jest przyczyna tak drastycznego 

spadku i niskiej skuteczności policji, która z mocy ustawy powinna nam zapewnić 
bezpieczeństwo, ścigać sprawców i doprowadzać ich pod oblicze wymiaru sprawiedliwości. 

Moim skromnym zdaniem, moją skromną opinią jest taka, iż brak jest tutaj podstawowej 

pracy operacyjnej, a to się wiąże z brakiem nadzoru. Uzyskiwanie informacji, śledzenia, ma 

swoje przełożenie właśnie na tą wykrywalność, dlaczego ona jest taka niska. Jednym  

z podstawowych działań pionów kryminalnych jest ujawnianie przestępstw z własnej 

inicjatywy w postaci posiadania własnych materiałów, na podstawie własnych działań 

operacyjnych. Tutaj w zeszłym roku funkcjonariusze szprotawscy nie wykryli żadnego 

przestępstwa z własnej inicjatywy, to są dane jednostkowe, ale w analogicznym roku 2013 

tych przestępstw ujawniono trzy, w zeszłym roku nie było żadnego. Wszystkie jednostki, 

wszystkie komórki w powiecie żagańskim odnotowały wzrost, a jednostka szprotawska 

spadek.  

Radny Maciej Boryna: Panie Komendancie, każdy z nas ocenia relacje z policja na bazie 

indywidualnych doświadczeń. Chcę tu zaznaczyć, że mam i dobre doświadczenia, bardzo 

dobre we współpracy z szprotawskimi policjantami, ale to, co dzisiaj tutaj słucham odnoszę 
wrażenie, że dzieje się źle. Dlatego chcę się podzielić swoim epizodem, który, jak myślałem 

jest tylko jakimś drobnym nieporozumieniem. W dniu wczorajszym zgłaszałem wtargnięcie 

intruza na posesję prywatną, dyżurny, który odebrał meldunek powiedział, że akurat ma  

w tym momencie poważniejsze zdarzenie, z tym, że zagwarantował, że za chwilę oddzwoni  

i dowie się, co się dzieje. Takiego telefonu zwrotnego już nie było, sprawa niby drobna,  

z tym, że nie wyobrażam sobie, że obywatel, który dzwoni na policję nie może liczyć.  
W moim przypadku, czy jakimkolwiek innym mogło również dojść do czegoś bardziej 

poważnego i dla takiego mieszkańca policjanta w tym momencie nie ma, przykre to jest. 

Proszę też o wyjaśnienie tego epizodu. 

Obrady sesji opuścił Radny Zdzisław Wilczyński zwalniając się u Przewodniczącego Rady,  

w dalszych obradach sesji brało udział 18 radnych.  

Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Artur Kamiński:  

- w odpowiedzi na wypowiedź Radnego Macieja Boryny, zgłoszenia są rejestrowane, więc 

wszystko możemy wyjaśnić, sprawdzić. Być może był błąd dyżurnego, ale na pewno to 

wyjaśnimy. 

- w odpowiedzi na wypowiedź Radnego Miasta Szprotawa Jerzego Chmary, Pan Radny 

Chmara i Pan Radny Pakuła ze Szprotawy wysłali szczegółowe pismo do Ministerstwa 

Spraw Wewnętrznych i Komendanta Głównego Policji z tymi wszystkimi pytaniami. 

Zostanie udzielona odpowiedź w ciągu 14 dni na złożone szczegółowe pytania zgodnie  

z art. 233 §2 kpa. 
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- w odpowiedzi na wypowiedź Starosty Henryka Janowicza, postaramy się kierować patrole 

tam, gdzie jest jakiś sygnał głos, że źle się dzieje na drogach i również będziemy mieli to na 

uwadze. Takie wnioski wpływają, ale jeżeli funkcjonariusze zauważą, że oznakowanie jest 

błędne lub zerwane to do odpowiedniej instytucji wysyłamy pisma i reagujemy na te 

sygnały. 

- w sprawie bezpieczeństwa w powiecie i współpracy wszystkich naszych służb, jesteśmy 

mocno wspierani przez Żandarmerię Wojskową, Służby Wywiadów, o szczegółach nie chcę 
tutaj mówić. Komenda Główna rozpoczęła takie działania, są to niezapowiedziane działania 

odnośnie zagrożeń i ćwiczenia wszystkich służb. Mamy też swoje wytyczne i sytuację 
śledzimy na bieżąco, dlatego ze swojej strony mogę zapewnić, że ta współpraca jest  

i jesteśmy przygotowani nie tylko na działania wojenne, ale również na inne działania, które 

mogą się zdarzyć na naszym terenie. Przewidujemy i jeżeli mamy jakieś zagrożenia na 

naszym terenie, które się mogą wydarzyć, prowadzimy takie ćwiczenia i reagujemy. 

- w sprawie fałszowania statystyki, najbardziej niepokojący jest dla mnie głos Radnych 

byłych policjantów, bo, co, jak, co, ale fałszowanie statystyki to jest coś, co od samego 

początku aż dreszcze mnie przechodzą. Nie wiem, co jest powodem, bo nie przygotowałem 

tych slajdów, na których jest błąd matematyczny. Być może wytłumaczę, w naszą 
statystykę wchodzą, bo prokuratura nie jest rozliczna za statystykę, i być może na tym 

słupku powiatowym są również wrzucone sprawy, które prowadziła prokuratura. Może 

matematycznie to się nie zgadza, ale ja tego nie sprawdzałem i jest to kwestia do 

wyjaśnienia. Jeżeli chodzi ogólnie o Komisariat Policji w Szprotawie to dokładnie Państwo 

się orientujecie, że przeprowadziłem tam zmiany kadrowe, bo widziałem, że źle się tam 

dzieje. Został odwołany Komendant Komisariatu, jak również w 2014 roku odwołałem  

z – cę komendanta, który nadzorował służby kryminalne dochodzeniowo – śledcze. 

Wiadoma sprawa, że to jest proces, żeby było lepiej i kwartał tego roku już pokazuje, że to 

były słuszne i dobre zmiany. Komisariat Policji w Szprotawie ma się od czego odbić to fakt, 

bo było tam źle, ale nie było żadnego fałszowania statystyki. Nie pracowałbym nawet 

godziny, mamy specjalne służby spraw wewnętrznych, jak powiedziałem na początku, że 

jestem po odprawie Komendanta Wojewódzkiego, więc nie można spraw naciągać  
i o czymś mówić, co nie jest prawdą, statystyka jest po, żeby nas rozliczyć. Służby są po to, 

jak Radny Ciołka powiedział, że 10.000 służb, służba pełniona dobrze jest również służbą, 
po której nie ma zdarzeń i to też jest służba pełniona dobrze. My rozliczamy, jako 

przełożeni, naszych podwładnych, my oceniamy ich pracę, a mnie oceniają  
w województwie, czy w komendzie głównej. Wyniki rzędu 80 – 90% wykrywalności, to już 
jest przeszłość, Panowie już długo nie pracujecie w policji i to jest za bardzo szczegółowy 

temat, żeby tutaj zanudzał Radnych. Otrzymaliście 3 marca 2015 roku informacje na temat 

stanu bezpieczeństwa w powiecie żagańskim, być może nie zgadzacie się z nią, mogę się 
ustosunkować do każdego punktu i szczegółowo to wszystko wyjaśnić na posiedzeniu 

Komisji Bezpieczeństwa, czy u mnie w komendzie. Na pewno nie ma tu jakichkolwiek 

zakłamań, są to jakieś nieporozumienia lub wyjaśnienia, które mogę złożyć. Jeżeli chodzi  

o informacje, to prosiłbym konkretnie, bo jeżeli Pan Radny mówi, że chodzą pogłoski, albo 

jedna pani drugiej pani, no to naprawdę chciałbym mówić o konkretach. Wykrywalność na 

terenie Szprotawy, była grupa objazdowa z terenu Ruszowa, która dokonywała kradzieży  

z włamaniem do obiektów (komórki, garaże) w zainteresowaniu były kosiarki, różnego 

rodzaju piły spalinowe. Ta grupa została zatrzymana, rozliczona, mieliśmy cały garaż 
przedmiotów, nawet przez Gazetę Regionalną prosiliśmy, żeby pokrzywdzeni się zgłaszali, 

mieliśmy inny problem, bo nie było osób pokrzywdzonych. Część spraw również została 

wykryta z terenu Szprotawy, nie wiem, czy akurat wszystkie sprawy dotyczyły poruszonych 

tematów, ale była to grupa objazdowa na terenie Żar, Krosna Odrzańskiego i innych 

powiatów. Nie wiem, czy wszystkie pytania zapamiętałem, bo nie byłem przygotowany na 
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taki atak, ale ze swojej strony najbardziej boli mnie to, że nie przychodzę na sesję z jakimiś 
zakłamanymi danymi i wykolorowanymi historiami, dlatego te głosy Państwa i głosy na 

debatach z mieszkańcami są dla mnie istotne, bo ja to przyjmuję, jako kolejne zadanie, które 

zapisuję, realizujemy i sprawdzamy, czy jest tego efekt na następnym spotkaniu. Myślę, że 

na następnym spotkaniu, na następnej sesji będą również głosy, które wskażą, że policja 

żagańska nie jest na końcu, bo na końcu nie jest, jako powiat żagański zajmujemy drugie, 

pierwsze i trzecie lokaty. Jeżeli chodzi o Komisariat w Szprotawie, to mówię o całym 

powiecie, jeżeli on trochę od nas odstaje, zgadzam się z tym, ale po to są te zmiany 

kadrowe, dlatego, że Panowie poprzednicy nie dawali rady.  

Starosta Henryk Janowicz: Panie Komendancie nikt Pana nie atakuje, mówię to w imieniu 

własnym, jak i Radnych. Wyjaśniamy pewne kwestie i chcemy czuć się bardziej bezpiecznie. 

Pytania były takie, a nie inne, mam nadzieję, że w najbliższym czasie spotkamy się na 

posiedzeniu Zarządu, jak i na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa i to wszystko omówimy. 

Ja ze swojej strony powiem tyle, na razie współpraca jest dobra, jeżeli chodzi o wyjaśnianie, 

analizowanie pewnych kwestii i nikt Pana nie atakuje, tylko naprawdę proszę nas zrozumieć, 
są mieszkańcy zgłaszają problemy, my je przedstawiamy i przekazujemy dalej. Każdy ma 

prawo do własnego osądu i tak to się dzieje. W naszym państwie prawodawczym tylko sądy 

skazują, nikt więcej. Uważam, że trzeba podziękować za wkład, który włożyliście, za 

przedstawione sprawozdanie, a sam fakt, że Pan to dość skrupulatnie opowiedział, będziemy 

to analizować i z mojej strony, nikt Pana nie atakuje. 

Radny Piotr Ciołka: słowo uzupełnienia, mówi Pan Komendant, że chce rozmawiać  
o konkretach. Jak możemy rozmawiać o konkretach, jeśli dane są naprawdę rozbieżne, proszę 
sobie podliczyć kalkulatorem? Po prostu my nie wiemy, o jakich liczbach mówimy. Trudno tu 

jest oceniać, mówić o konkretach skoro mamy podane takie dane, a nie inne. Jako Komisja 

Bezpieczeństwa dysponujemy danymi, które nam przedłożyła policja, a policja przedłożyła 

takie, o jakich teraz mówimy, opieramy się na tym, co mamy. 

Radny Zbigniew Teler: Panie Komendancie to nie była żadna grupa objazdowa. Chciałem 

Panu tylko powiedzieć, że niech ktoś pojedzie, jak nie jest to wiarygodne i zapyta 

poszkodowanych to oni mówią, że to był tzw. „swój”, dlatego, że wiedziano, w którym 

miejscu, co leży. Albo miejscowy przekazywał innym i brał udział w tym procederze. To,  

o czym Pan mówi, to miało miejsce wcześniej, co miało miejsce w Gościeszowicach i innych 

miejscowościach na terenie powiatu żagańskiego ich wykryto i rzeczywiście zlikwidowano tą 
grupę objazdową. A to miało miejsce w tamtym roku i nic nie zostało wykryte. 

Komendant Powiatowy Policji w Żaganiu Artur Kamiński: proszę o sprecyzowanie, który 

komendant się uśmiechał, jak było zgłoszenie, bo tak to pan powiedział na wstępie swojej 

wypowiedzi. 

Radny Zbigniew Teler: chodzi o komendanta w Szprotawie, ale Pan, jako zwierzchnik 

powinien mu zwrócić uwagę. A z tym, co Pan mówi, że było tak źle, a teraz jest tak dobrze, to 

ja zadaję pytanie, dlaczego jest tak śmiesznie w Szprotawie? Proszę wziąć poprzednie 

statystyki, a teraz za 2014 rok, to coś się tutaj nie zgadza, że Szprotawa się od dna odbija, że 

tak teraz fanie jest, a przedtem było tak źle. Oczywiście były jakieś anonimy, ja w to nie 

wnikam, bo to jest wasza sprawa wewnętrzna, ja się tym nie zajmuję tylko patrzę na 

bezpieczeństwo mieszkańców.  

Radny Miasta Szprotawa Jerzy Chmara: Panie Komendancie jestem daleki od tego, żeby 

atakować Pana i służbę, która jest mi bliska sercu. Poświęciłem 22 lata służbie i wiem, że jest 

jedyna w swoim rodzaju, jest ciężka i wymaga naprawdę silnej woli i dużego zaangażowania. 

Przedstawiając analizę stanu bezpieczeństwa na Komendzie w Szprotawie miałem na celu, 

aby Pan się pochylił nad tym problemem, bo jak Pan tutaj przedstawił, że jest lepiej, a wina 

była spowodowana złym zarządzaniem i brakiem nadzoru przez poprzedników. To nie jest 
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tak, bo chciałem Pana zmusić do refleksji, czy Pana decyzja o zmianach na stanowisku 

nadzoru w komisariacie, czyli komendantów, nie była przedwczesna i pochopna, bo jak się 
okazuje w 2013 roku, gdzie nastąpiła zmiana komendantów, było bezpieczniej, jak w roku 

2014. Obecny Komendant Komisariatu miał zerowy rachunek, cały 2014 rok zaczynał od 

nowa i ta odnowa polegała na tym, żeby poprawić ten stan, ale okazało się, że tak nie wyszło. 

Po prostu nie udało się, może nie udźwignął tego problemu i to nie jest tez tak, że jest to 

spowodowane też tym, że zastępca sobie nie radził, obecny w roku 2014 został odwołany ze 

stanowiska. Zastępca pracował, z tego, jakie mam informacje, dwa lub trzy miesiące, cały 

ciężar obowiązków spoczywał na obecnym Komendancie Komisariatu i to on powinien 

udźwignąć ten problem. Objąć cały nadzór z powodu braku etatowych, bo chyba we wrześniu 

nastąpiła oficjalna zmiana na stanowisku zastępcy komendanta i to on miał zerowy rachunek, 

którego nie poprawił. Wręcz przeciwnie, brak nadzoru spowodował, w mojej opinii, że 

nastąpił diametralny spadek skuteczności i wzrost zagrożenia publicznego na terenie działania 

Komisariatu w Szprotawie. 

Radny Roman Śliwiński: Panie Komendancie, chciałem Panu i funkcjonariuszom policji 

podziękować za poszukiwanie osoby starszej, w przeciągu trzech godzin osoba ta została 

odnaleziona. Właśnie dzięki zaangażowaniu policji szprotawskiej, żagańskiej, jak również 
OSP. Jeszcze raz dziękuję w imieniu mieszkańców Dzikowic w poszukiwaniu osoby starszej. 

Podejrzewam, że gdyby nie wasza interwencja, ta osoba do rana by nie przeżyła. 

Starosta Henryk Janowicz: Panie Komendanci, dziękujemy za wnikliwe sprawozdanie. Pewne 

kwestie, jeżeli trzeba będzie omówi się na komisjach, na Zarządzie. Uważam, że jest duży 

wkład policji w bezpieczeństwo naszego powiatu, współpraca mam nadzieję, że będzie dobra. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Panie Komendancie dziękuję za przedstawioną 
prezentację, dziękuję wszystkim za zabranie głosu, dyskusję i życzę, żeby dzisiejsza impreza 

obfitowała tylko i wyłącznie w wydarzenia sportowe. 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższe sprawozdanie zostało Radnym przesłane 

wraz z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

      7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 2014 r., 
      Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie o przedstawienie powyższego sprawozdania. 

      Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: PCPR funkcjonuje w ramach sześciu działów tj.: pomocy 

środowiskowej i instytucjonalnej, rodzinnej pieczy zastępczej, poradnictwa specjalistycznego 

i metodycznego, pomocy osobom niepełnosprawnym, Powiatowy Zespół ds. Orzekania  

o Niepełnosprawności, organizacyjno – finansowy. Główne grupy odbiorców, którymi się 
zajmujemy są to rodziny zastępcze i ich wychowankowie, wychowankowie placówek opie-

kuńczo – wychowawczych, rodzice biologiczni dzieci umieszczonych w formach pieczy za-

stępczej, osoby niepełnosprawne, ofiary i sprawcy przemocy w rodzinie, osoby w trudnych 

sytuacjach życiowych. Podstawowe formy udzielanej pomocy to poradnictwo, praca socjalna, 

zapewnienie dzieciom opieki i wychowania, przyznawanie i wypłata pomocy finansowej, 

orzekanie o stopniu niepełnosprawności. 

      Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska w podsumowaniu przedstawionego sprawozdania: brakuje 

mieszkań chronionych dla usamodzielniającej się młodzieży z rodzin zastępczych i placówek 

opiekuńczo – wychowawczych. Temat jest trudny, my go od kilku lat analizujemy, mamy 

opracowany regulamin takiego mieszkania, nawet był zrobiony kosztorys z umiejscowieniem 

w którymś z internatów, ale niestety jest to zadanie dosyć trudne ze względu na infrastrukturę. 
Ośrodek wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi, też ten temat u nas się przejawia 

już wiele lat, w tej chwili z Panem Starostą prowadzimy rozmowy, w jaki sposób zadanie 
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moglibyśmy wykonać. Ośrodek wsparcia dla ofiar przemocy w rodzinie, jest to zadanie usta-

wowe. Na dzień dzisiejszy radzimy sobie w ten sposób, że mamy porozumienie z Zieloną 
Górą z Towarzystwem Ochrony Praw Dziecka i z Domem Samotnej Matki w Żarach i jeżeli 

występuje taka sytuacja to nam te kobiety przyjmują. Przypadków jest niewiele, nie mniej 

jednak Urząd Wojewódzki w drodze kontroli zawsze nam to wytyka. Istniejąca placówka 

opiekuńczo – wychowawcza, mamy taką placówkę w Szprotawie na 30 miejsc, ale do 2021 

roku powinniśmy zejść z tej liczby miejsc, do 14, czyli placówka każda nie może liczyć wię-
cej niż 14. Preferowane są tzw. domki rodzinkowe, więc tutaj też za chwilę spotka nas temat 

do przeanalizowania. Brak warunków lokalowych na terenie PCPR, jeżeli chodzi o organiza-

cję spotkań rodziców biologicznych z dziećmi umieszczonymi w pieczy zastępczej. Sąd bar-

dzo często ustala kontakty w obecności psychologa, bądź pracownika socjalnego na terenie 

PCPR, my nie mamy takiego pomieszczenia, ja pracowników wyprowadzam z pomieszczenia 

na 3 – 4 godziny, żeby tam było widzenie. W tym momencie nie ma efektywności pracy pra-

cownika, więc jest to dla nas duży problem, a wpisuje się on w to, że po prostu my się prze-

stajemy mieścić w tej siedzibie, którą mamy, dlatego, że zmieniają się standardy zatrudnienia. 

Ustawa o pieczy zastępczej konieczność zatrudnienia koordynatora. Na początku był to jeden 

koordynator na 30 rodzin, więc jeżeli mamy 150 rodzin to było 5 osób. Od września ubiegłe-

go roku zmieniła się ustawa i jest 1 koordynator na 15 rodzin, więc okazuje się, że powinni-

śmy zatrudnić 10 koordynatorów, a mamy 4 na dzień dzisiejszy. Po za tym mamy zalecenia 

Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego dotyczące poradnictwa specjalistycznego, mamy obo-

wiązek rozdzielić poradnictwo specjalistyczne i przeciwdziałanie przemocy i mają to prowa-

dzić dwie oddzielne osoby, niestety w tym dziale mamy tylko jednego pracownika, nawet 

żeby go zatrudnić to nie mamy pomieszczenia. Z tym się borykamy na dzień dzisiejszy, jeżeli 

chodzi o braki kadrowe to na dzisiaj sobie radzimy czterema koordynatorami, ale martwię się, 
że jeżeli przyjdzie kontrola to zakwestionuje brak wskaźnika zatrudnienia. Niestety nie jeste-

śmy w stanie zatrudnić 6 osób, umówiłam się z nadzorem Wojewody, że będziemy to robić 
sukcesywnie w poszczególnych latach. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska omówiła przedłożone sprawozdanie w zakresie: 

- zadań realizowanych przez PCPR ze względu na grupę odbiorców, 

- realizacji zadań znajdujących się w kompetencji PCPR w Żaganiu w 2014 roku, zadań wy-

nikających z ustawy o wspieraniu rodziny i systemu pieczy zastępczej, ustawy o pomocy 

społecznej, ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie, 

- specjalistycznego poradnictwa prowadzonego przez PCPR w Żaganiu, 

- realizacji projektów, 

- realizacji zadań w zakresie wsparcia osób niepełnosprawnych, 

- zasobów pomocy społecznej powiatu żagańskiego. 

Sprawozdanie przedstawione przez Dyrektora PCPR Radni otrzymali w wersji papierowej  

i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: czy Radni mają pytania do przedstawionego 

sprawozdania? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik ogłosił przerwę w obradach sesji. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wznowił obrady sesji. 

       8. Stan bezpieczeństwa i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego za rok 2014. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił z – cę Komendanta PPSP Krzysztofa Komin-

ka o prezentację sprawozdania o stanie bezpieczeństwa i ocenę zagrożeń powiatu żagańskiego 

za rok 2014. 

Z – ca Komendanta PPSP Krzysztof Kominek przedstawił w/w sprawozdanie w zakresie: 

- krajowego systemu ratowniczo – gaśniczego, 
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- dofinansowania jednostek OSP, 

- wyszkolenia strażaków OSP, 

- działalności informacyjno – edukacyjnej, 

- interwencji straży pożarnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: powyższe sprawozdanie zostało Radnym przesłane 

wraz z materiałami na sesję. Czy Radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania? 

Starosta Henryk Janowicz: chciałbym przede wszystkim podziękować, bo przez ostatni rok  

i parę miesięcy tego roku obserwuję poczynania PPSP i OSP, to są jednostki, które bardzo 

zorganizowanie działają na terenie powiatu. Osobiście niejednokrotnie spotykałem się z Pa-

nem Komendantem i niektórymi strażakami, dyskutując o problemach, stawiając pytania uzy-

skiwałem rzetelne i konkretne odpowiedzi oparte faktami. Uczestniczyłem w tym nieprzy-

jemnym wypadku, jaki miał miejsce w Karczówce, brałem udział bezpośrednio, bo akurat  

w tym momencie tam byłem. Akcja ratownicza była profesjonalnie zorganizowana, wszystkie 

służby były odpowiednio zaangażowane, widać było, że tam jest gospodarz, którym był Pan 

Komendant. Potrafią nie tylko gasić pożary, ale ratować tonących, a nawet ratować zwierzęta, 

bo każda istota wymaga pomocy. Uważam, że straż pożarna wywiązuje się z tego bardzo do-

brze, są na to fakty, dowody, odpowiednia dokumentacja, ale też i rozmowy. Jako mieszka-

niec powiatu, radny, urzędnik Starostwa Powiatowego, dziękuję wam za dobrą współpracę. 

Radny Piotr Ciołka: przedstawił Pan informację o działalności straży pożarnej i o wpływie na 

stan bezpieczeństwa, a mam pytanie tak z drugiej strony, chodzi mi o kwestie OSP i ubezpie-

czenia strażaków w przypadku, gdyby ulegli wypadkowi, doznali uszczerbku na zdrowiu, czy 

oni są ubezpieczeni i kto pokrywa koszty związane z ubezpieczeniem? 

Z – ca Komendanta PPSP Krzysztof Kominek: strażacy, którzy są druhami OSP, są ubezpie-

czani przez właściwe terytorialnie jednostki, czyli pod te, pod które podlegają. Czyli np. OSP 

w Długim podlega pod Gminę Szprotawa, która płaci składki ubezpieczenia, jest to wykaz 

imienny i ci druhowie są, w zakresie prowadzonych działań, ubezpieczani. 

Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i ocena zagrożeń powiatu żagańskiego za rok 2014 

radni otrzymali w wersji papierowe, które stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik podziękował za przedstawione sprawozdanie i życzył, 

jak najmniej zdarzeń. 

       9. Sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z realizacji programu współpracy 

Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2014. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: sprawozdanie zostało przesłane radnym wraz z mate-

riałami na sesję, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Radni nie wnosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 

      10. Interpelacje radnych. 
   Radny Stefan Gołek:  

   - nie wiem, czy nie ponawiam już tej prośby, czy tej interpelacji jest to w zasadzie wniosek, 

aby od strony, nazwijmy „ogrodu” na ul. Kościuszki w Szprotawie budynku Starostwa, 

zamontować oświetlenia. To podwórko jest bardzo ciemne, a przecież wiemy, że w tym 

budynku znajdują się archiwa geodezji. Lampa, która wisi nad wejściem głównym, raczej 

nikomu nie jest przydatna, przynajmniej na żarówkę oszczędnościową lub ledową 
wymienić, żeby było jaśniej. 

   - w trosce o czystość środowiska, jeżdżąc drogami powiatowymi, widzę, jakie zwały śmieci 

zalegają nasze przydrożne rowy. Czy jest planowane, przez Zarząd Powiatowy Dróg, 

sprzątanie tych rowów, bo nie ma, co liczyć na wolontariat, ale bardzo proszę, aby tą 
sprawą się zająć? 
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  Radny Zbigniew Teler:  

    - mam pytanie do Przewodniczącego Rady, czy Przewodniczący zwrócił się, bądź ma zamiar 

się zwrócić do Rady Nadzorczej MPOiRD i do Burmistrza Żagania, jako jednoosobowego 

organu założycielskiego tej spółki, o wyjaśnienie, dlaczego nie wystąpiono do Rady 

Powiatu o wyrażenie zgody lub wydanie opinii w sprawie zwolnienia radnego. Czytam  

w mediach, wcześniej wypowiada się Przewodniczący Rady Nadzorczej, że nie wiedział, że 

ta osoba jest radnym. To są kpiny, ponieważ pozostali członkowie Rady doskonale 

wiedzieli, Pan mógł nie wiedzieć, ale nie sądzę, wiedział o tym bardzo dobrze, to jest jedno. 

W drugim wypowiada się, że przy zwolnieniu art. 52, nie musi zwracać się o zgodę rady, 

której radnym jest zwalniana osoba i poinformował uprzejmie Pana pełniącego obowiązki 

jego Radca Prawny. Ja się bardzo dziwię, koleżeństwu ze środków masowego przekazu, 

jeżeli Radca Prawny, który jest prawnikiem i w ten sposób mówi, że jego Radca Prawny tak 

jemu podpowiedział, to ja czegoś tu nie rozumiem. Mam prośbę do Przewodniczącego 

Rady, bo jeżeli my nie będziemy reagować to może to stać się nagminne, będą zwalniać 
radnych, lekceważyć radę. Nie wnikam, czy to było słuszne, czy nie słuszne, chodzi  

o zasady, ustawowe sprawy. Po drugie na Przewodniczącego Rady ustawa nakłada 

obowiązek, nie tylko odpowiedzialność za przygotowanie, prowadzenie sesji, 

odpowiedzialność za funkcjonowanie rady, ale również ma obowiązek chronić radnych. 

Mam prośbę, aby zwrócić się z takim pismem o wyjaśnienie tej sprawy, bo tłumaczenie, że 

nie wystąpili, czy nie zwrócili się, nie jest tłumaczeniem, bo jak będziemy to tolerować, to 

może dojść do tego, że połowa radnych zostanie zwolnionych i żadna firma, żaden podmiot 

nie wystąpi do rady o wyrażenie zgody, czy wydanie opinii. 

      Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił petycje j/n: 

       - trafiają do mnie liczne skargi mieszkańców wsi Wiechlice, którzy są jednocześnie 

parafianami parafii p.w. Świętej Rodziny w Wiechlicach. Zaistniał tam pewien konflikt, 

który nie może być rozwiązany już od wielu lat. Chodzi mianowicie o zajęcie bezprawne 

części terenu w/w parafii przez osobę, która graniczy z tym terenem. Zajęcie części tego 

terenu, naprzeciw wejścia do kościoła oraz wejścia do plebani utrudnia funkcjonowanie 

tej instytucji oraz jego wiernym. Liczne próby rozwiązania sporu w sposób polubowny 

inicjowane przez tamtejszego proboszcza oraz Radę Parafialną i mieszkańców, skończyły 

się fiaskiem. Także próby rozstrzygnięcia sporu przez instytucje państwowe nie 

przyniosły, jak dotąd, pozytywnego efektu. W trosce o miejsce kultu religijnego oraz  

w trosce prawidłowego funkcjonowania parafii, proszę o zajęcie się tym tematem. Proszę 
mieć także na uwadze, że oprócz funkcji czysto religijnych, miejsce to pełni także funkcje 

kulturalne, będąc jedyną z centrów życia społecznego w tej miejscowości. Problem ten 

tym bardziej leży mi na sercu, że jestem mieszkańcem tej miejscowości. Na spornym 

terenie rozpoczęto w zeszłym roku adaptację pomieszczeń w celu budowy świetlicy 

wiejskiej dla okolicznej młodzieży. Rozwiązanie tego sporu jest, więc tym bardziej ważne 

i społecznie oczekiwane. 

         - trafiła do mnie petycja podpisana przez wszystkich mieszkańców miejscowości 

Krzywczyce Gmina Niegosławice, którą przekazuję dla Pana Starosty. Petycja dotyczy 

wprowadzenia ograniczenia tonażowego na drodze powiatowej przebiegającej w/w 

miejscowości. Droga ta była w niedawnej przeszłości wyremontowana i jest obecnie  

w miarę dobrym stanie, niestety konstrukcja tej drogi nie była przewidziana pod ciężki 

ruch samochodów służb leśnych, jaki obecnie intensywnie się odbywa. Ciężarowe 

samochody, które wywożą urobek drzewny z okolicznych kompleksów leśnych, 

intensywnie z tej drogi korzystają, mimo faktu, że w bezpośrednim sąsiedztwie istnieją 
wewnętrzne drogi leśne przystosowane do przejęcia tego typu ruchu. W trosce o stan 

drogi, w trosce o bezpieczeństwo na terenie miejscowości, proszę o wprowadzenie 

ograniczenia tonażowego w ruchu drogowym na terenie w/w miejscowości. 
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11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

       1) zmian budżetu, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powia-

tu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uzasadnienie do projektu uchwały jest aktualne, zmienia 

się załącznik o dotacjach, oraz załącznik wydatków, dochodów i przychodów oraz załącznik 

dotyczący dochodów własnych, za tą zmianą idzie również zamiana WPF. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Adam Gliniak: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja nie opiniowała 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

       2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2015-

2022, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poprosił Skarbnika Powia-

tu o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: zmiana powyższej uchwały związana jest z tym, że 

obowiązkiem wywoływania uchwały WPF jest fakt, iż zmienia się wynik budżetu. Uchwała 

zmienia również w związku z tym, że były podejmowane uchwały Zarządu w trakcie tego 

roku i aby sprawozdawczość za I kwartał była tożsama z uchwałą w sprawie zmian budżetu 

również te dane, czyli wydatki bieżące, majątkowe były takie same w WPF oraz w budżecie 

powiatu żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Adam Gliniak: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja nie opiniowała 

projektu uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

       3) udzielenia dotacji celowej Gminie Brzeźnica, 
   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Adam Gliniak: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja nie opiniowała 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

Radny Stefan Gołek: składam wniosek, aby kolejne uchwały o udzieleniu dotacji poddać pod 

głosowanie jednocześnie. 

Radca Prawny Andrzej Skibiński: opinia Komisji może być wydana jednocześnie do wszyst-

kich projektów uchwał, natomiast pod głosowanie musi być poddany kolejno każdy projekt 

uchwały. 

 4) udzielenia dotacji celowej dla Parafii Rzymsko – katolickiej pw. Świętego An-

drzeja Apostoła w Jabłonowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub ro-

boty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się 
na obszarze Powiatu Żagańskiego, 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji do projektów uchwał Nr VI.4,5,6,7,8,2015. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekty uchwał pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekty uchwał pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Adam Gliniak: komisja 

zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja nie opiniowała 

projektów uchwał. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekty uchwał pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektów 

uchwał. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

 5) udzielenia dotacji celowej dla parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Narodzenia 

NMP w Chotkowie na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budow-

lane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze 

Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

 6) udzielenia dotacji celowej dla parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Świętego Józefa  

w Żaganiu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 

zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu 

Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

 7) udzielenia dotacji celowej dla parafii Rzymsko – Katolickiej pw. Świętego Jana 

Chrzciciela w Chichach na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na ob-

szarze Powiatu Żagańskiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

 8) udzielenia dotacji celowej dla Stowarzyszenia Turystycznego „Piechur” w Żaga-

niu na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabyt-

ku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się na obszarze Powiatu Żagań-

skiego, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

       9) określenia zadań finansowych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 2015 ro-

ku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczących Komisji Stałych  

o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Adam Gliniak: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja nie opiniowała 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: komisja nie opiniowała projektu 

uchwały. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych. 

     10) ponownego rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora jednostki organizacyj-

nej. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Ro-

mana Śliwińskiego o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Roman Śliwiński: skarżąca osoba Pani Budnik dostar-

czyła nowe dowody rzeczowe i poprosiła o ponowne rozpatrzenie skargi. Komisja na posie-

dzeniu podjęła następującą decyzję: uchylić poprzednią uchwałę z tego względu, że nowe 

fakty Pani Budnik przedstawiła. Po zapoznaniu się z tymi nowymi faktami, po wysłuchaniu 

Pani Dyrektor i wyjaśnień przez nią złożonych, Komisja w §2 projektu uchwały uznaje  

w dalszym ciągu skargę za bezzasadną. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił pozostałych Przewodniczących Komisji  

Stałych o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Andrzej Katarzyniec: komisja zaopi-

niowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Artur Niezgoda: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Z – ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Adam Gliniak: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Piotr Ciołka: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Jerzy Bielawski: komisja nie opiniowała 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Bolesław Wróblewski: 

komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

   Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 18 radnych, uznając skargę za bezzasadną. 
12. Odpowiedzi na interpelacje. 
Starosta Henryk Janowicz: na wszystkie złożone interpelacje odpowiemy na piśmie.  

W sprawie ul. Kościuszki w Szprotawie (dot. oświetlenia), na pewno się tym zajmiemy  

i postaramy się to naprawić. Chciałem jeszcze powiedzieć, że prowadzimy rozmowy i bę-
dziemy asfaltować ten parking. W sprawie śmieci, co roku prowadzone są akcje ze strony 

niektórych samorządów, a oprócz tego zwrócimy się na piśmie do nadleśnictw w tej sprawie. 

W sprawie m. Krzywczyce, sprawa jest znana, 3 – 4 lata temu była położona nowa na-

wierzchnia, jest dosyć duży wywóz drewna z lasu a są drogi zewnętrzne odpowiednio przy-

stosowane do wywozu. Będę rozmawiał z Panem Naczelnikiem, jeżeli będzie to możliwe 

wstawimy ograniczenie. W sprawie Wiechlic, (dot. zajętych gruntów) przedstawię to odpo-

wiednim organom w Starostwie i zobliguję do tego, żeby się tym zajęły, jeżeli to będzie moż-
liwe. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: odpowiadając na interpelację Pana Telera, dotyczącą 
wystąpienia do Rady Powiatu o wyrażenie zgody lub wydanie opinii w sprawie zwolnienia 

radnego, tą sprawą zajmowaliśmy się intensywnie, posiłkowałem się opinią Pana Mecenasa 

oraz osób znających się na prawie i ich opinia była taka sama. To znaczy, nie ma podstaw 
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formalnych, żebyśmy się zajęli tą sprawą, ponieważ my, jako Rada możemy się tylko zajmo-

wać wyłącznie po wpłynięciu wniosku, czyli nie ma podstaw formalnych, takie jest stanowi-

sko Pana Mecenasa. 

Radca Prawny Andrzej Skibiński: ten temat już „ćwiczyliśmy” przy zwolnieniu dyrektora 

SOSW w Żaganiu. Działamy, jako Rada Powiatu, wypowiadamy się w kwestiach formalnych, 

czyli złożony wniosek w tej, czy w innej sprawie. Do nas nikt nie zwrócił się z wnioskiem i z 

uwagi na to, my nie możemy się zająć sprawą. Jeżeli, jako Rada chcecie zająć stanowisko w 

sprawie, nie ma przeciwwskazań prawnych. 

Radny Zbigniew Teler: w SOSW w Żaganiu, dyrektorka została odwołana z funkcji kierowni-

ka jednostki, natomiast nie była zwolniona z pracy, w dalszym ciągu była pracownikiem, 

więc to jest całkowicie, co innego, tutaj odwołuje się z pracy. Gdybyśmy tak interpretowali 

ustawę, że tylko w przypadku złożenia wniosku, to my się tym zajmujemy i rozpatrujemy, to 

inne jednostki będą zwalniały naszych radnych? Zawsze będę tak występował, bo jest rad-

nym, niezależnie od tego, z której strony, ale jest radny, jedna rodzina i uważam, że powinni-

śmy się tym zająć. 
Radny Bogusław Kobyliński: ja nie rozumiem, bo urzędnik państwowy, tutaj radny, są prze-

cież jakieś przepisy. Wniosek formalny ma być, ale, od kogo? Ja, jako nauczyciel, jeżeli zo-

stanę zwolniony, to nie mamy nic do powiedzenia? 

Radca Prawny Andrzej Skibiński; ja nie znam konkretnie tej sprawy, jak wygląda stan fak-

tyczny. W tym momencie mówię, że do Rady żaden wniosek o wyrażenie opinii nie wpłynął i 
dlatego podstawy prawnej do działania nie ma. W tym znaczeniu się wypowiadałem  

i tak samo wypowiadałem się w sprawie dyrektora SOSW w Żaganiu.  

13. Informacje i oświadczenia. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił n/w informacje: 

- informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Żaganiu, że dokonał analizy oświadczeń 
majątkowych za 2013 rok Radnych Powiatu Żagańskiego, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu oraz osób funkcyjnych starostwa. Są wyszczególnione osoby, 

które prawidłowo złożyły oświadczenia, a także jest tutaj szereg osób, u których 

stwierdzono nieprawidłowości formalne i merytoryczne. Ja tych osób nie mogę odczytać, 
ale jeżeli ktoś jest zainteresowany czy złożył to oświadczenie prawidłowo, czy 

nieprawidłowo, to zapraszam do mnie. Naczelnik Urzędu Skarbowego wymienia 

nieprawidłowości takie jak: nie określono wykazanej kwoty przychód czy dochód 

gospodarstwa rolnego, nie wykazano nabycia gruntu, nie podano gdzie zaciągnięto 

zobowiązanie i na jaki cel, w rubrykach nie mających zastosowania nie wpisano słów „nie 

dotyczy”, nie podawano stanu zobowiązań na dzień 31.12.2013 r., nie wykazano 

powierzchni działki, nie wykazano nabytego samochodu marki Citroen, stwierdzono 

nadwyżkę wydatków nad dochodami. 

 - Pan ……………. skierował do Starostwa Powiatowego, na ręce Zarządu pismo,  

w którym zwraca się z wnioskiem o zbadanie i rozpatrzenie problemu, który nie jest 

ujawniany, a dotyczy wielu mieszkańców naszego powiatu. Ten Pan jest bardzo chory na 

chorobę zawodową, którą nabył podczas wieloletniej pracy w hucie szkła. Opisuje swoją 
sytuację i w konkluzjach we wniosku prosi o to, żeby powiat wystąpił o zwiększenie 

dofinansowania dla służby zdrowia w naszym powiecie. Wystąpiliśmy w tej sprawie do 

NFZ z pismem i NFZ odpowiedział, chyba wszyscy domyślają się, jak odpowiedział.  

W odpowiedzi do Pana ………………….. przesłaliśmy działania powiatu w tym zakresie 

oraz stanowisko NFZ. 

- Radni otrzymali sprawozdanie za 2014 rok z wykonania budżetu oraz informacji o stanie 

mienia, prosiłbym o zapoznanie się z tym sprawozdaniem. 
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  - otrzymaliśmy ocenę stanu sanitarnego obiektów na terenie powiatu żagańskiego nadzoro-

wanych przez Lubuskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego w Go-

rzowie Wlkp. 

  - przypominam o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych, czas jest odo końca 

kwietnia br. 

  Wiceprzewodniczący Tomasz Hucał przedstawił n/w informacje: 

  - w imieniu Przewodniczącego Komisji Stypendialnej prosiłbym o to, aby dyrektorzy pla-

cówek oświatowych, którzy składali w tym roku wnioski o stypendium zostali na sali po 

sesji w celu wyjaśnienia i przekazania kilku istotnych komunikatów, 

  - informacja dla chętnych, szczególnie dla członków Komisji Oświaty, Kultury i Kultury 

Fizycznej, dzisiaj o godz. 16
30

 wspólnie z naczelnikami wydziałów oświaty Starostwa 

Powiatowego i Urzędu Miasta w Żaganiu a także z przewodniczącymi komisji oświaty 

mamy spotkanie robocze w budynku na ul. Jana Pawła II w sali konferencyjnej. Jeżeli są 
osoby zainteresowane, zapraszamy, chodzi głównie o współpracę na poziomie sportu 

szkolnego, 

   - chciałbym wszystkich zaprosić na 28 marca 2015 roku o godz. 12
00

 na 41 Cross w Żaga-

niu na terenie obozu jenieckiego w Żaganiu. W ramach tej imprezy, dzięki uprzejmości 

Zarządu Powiatu Żagańskiego, odbędą się mistrzostwa powiatu żagańskiego dla amato-

rów w biegach przełajowych. 

  Starosta Henryk Janowicz przedstawił n/w informacje:  

  - w ostatnim czasie napisaliśmy wspólnie z dyrektorem 105 Szpitala w sprawie dofinanso-

wania oddziału ginekologii i położnictwa. Jak wiemy były różne sytuacje, na pewne rze-

czy wcześniej reagujemy, zwracamy uwagę. Pismo skierowaliśmy do dyrektora NFZ  

i w najbliższym czasie będę starał się udać do dyrektora, porozmawiać, może coś się uda 

wynegocjować. 
   - w sprawie zwrotu subwencji oświatowej, odezwał się Konwent Powiatów Polskich, dzwo-

niła do mnie Pani Mecenas, która obsługuje Przewodniczącego Konwentu i mówiła, że 

dobrze zrobiliśmy, że się odwołaliśmy, że będzie sytuacja trudna, ciężka, ale inne powiaty 

też za tym poszły. Powiaty dolnośląskie zaczynają walczyć w tej sprawie, zaczynają włą-
czać się również gminy. Zobaczymy, jak to się potoczy, chociaż do mnie mówią w ten 

sposób „no kolego, były osoby, które zawiniły, będzie ci ciężko, ale walcz”. 

    - zwracają się do mnie osoby o wsparcie, współdziałanie, są samorządy na terenie powiatu, 

z którymi wspólnie działamy. Dokładają dość duże pieniądze do inwestycji tj. Gmina 

Szprotawa, Miasto Żagań, Gmina Brzeźnica, za co dziękuję. 
   - mieliśmy ostatnio spotkanie w sprawie komunikacji, które od 2017 roku będzie zadaniem 

powiatu. Prowadzimy w tej sprawie pewne rozmowy, zobaczymy, jak to będzie. Uważam, 

że to jest nie ciekawie, ale cieszę się z jednego, że Starosta Żarski powiedział „kolego 

może byś był liderem tego zadania, może pociągnąłbyś to zadanie na dwa powiaty”, zoba-

czymy może się uda. 

    - zostałem wybrany do Rady Zdrowia funkcjonującej przy Wojewodzie i jako przedstawi-

ciel starostów województwa lubuskiego. Będę miał dosyć większy, rzetelniejszy obraz na 

stan zdrowia w całym województwie, będę opiniował pewne decyzje. W nie długim cza-

sie będzie też wybrany Przewodniczący Starostów, który będzie się zajmował sprawami 

nieruchomości i gruntów, teraz spoczywają na barkach Starosty, gdzie Wojewoda trakto-

wał nas zawsze tak „wy róbcie, a ja wam może dam pieniądze”. My, jako Starostowie 

zmieniliśmy sytuację, dogadaliśmy się wspólnie, będzie wybrany jeden przedstawiciel 

wszystkich powiatów na terenie województwa lubuskiego i będziemy reprezentować 
większą siłę, będziemy mieli do dyspozycji trochę więcej możliwości pod względem 

prawnym i Wojewoda już nie będzie nas zmuszał do tego, że wy róbcie, a pieniądze zoba-

czymy, kiedy będą. 
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  14. Wnioski.  

  Wiceprzewodniczący Rady Jacek Grzelak: chciałbym złożyć dwa wnioski w jednej sprawie, 

która dotyczy alei drzew liściastych przy drodze powiatowej 1086 F relacji Szprotawa – 

Małomice. Drzewa te stwarzają zagrożenie dla ruchu kołowego i pieszego, są powywalane, 

wiele z nich ucierpiało przy wichurach, są obumarłe i spróchniałe. Wniosek dotyczy tego, 

żeby dokonać, bez zbędnej zwłoki, ocenę stanu sanitarnego tych drzew przez pracowników 

wydziału i poprosić o decyzję wycinki tych egzemplarzy przez Regionalną Dyrekcję 
Ochrony Środowiska w Gorzowie Wlkp. Drugi wniosek – w wyniku tej oceny i decyzji, 

zwracam się z wnioskiem, o to, żeby poczynić stosowne porozumienie z Gmina Szprotawy 

dotyczące wycinki wyznaczonych egzemplarzy po przez pracowników gminy i w zamian za 

materiał. Deklarujemy, że materiał byłby rozdysponowany między podopiecznych OPS, 

osób najbardziej potrzebujących. 

   Radny Stefan Gołek: organizowanie posiedzeń komisji o godz. 8
00

, przed sesją chyba jest 

niepoważne, takie odniosłem wrażenie i odnieśli ci, którzy na godz. 8
00

 przyjechali. 

Prosiłbym, aby jednak te komisje odbywały się dzień, dwa przed sesją. My się spotykamy 

raz na dwa miesiące lub raz na miesiąc, dlatego uważam, że w godzinach popołudniowych, 

na dzień lub dwa przed sesją jest najlepszym terminem. Przyłączając się do tego, co mówił 

Radny Roman Śliwiński, komisje powinny zajmować się tematyczne, sprawami, które są  
z danym tematem związane, bo później Pan Przewodniczący pyta, czy komisja wydała 

opinię, no nie wydała, bo jej po prostu nie dotyczy. W ogóle pewne sprawy powinny mieć 
terminowość, bo tak, jak Wiceprzewodniczący Tomasz Hucał zaprasza na spotkanie 

komisji, no przepraszam bardzo, to jest za 2 lub 3 godziny, a jest komisja ważna, bo jak Pan 

mówi będziecie rozmawiali na temat sportu, czy przyszłości sportu w szkołach. Nie 

wszyscy są miejscowi i nie wszyscy sobie zaplanowali, że wrócą do Szprotawy, czy do 

Iłowej i wrócą na godz. 16
30

. Myślę, że planowaliście tą komisję nie wczoraj, przedwczoraj, 

ale na długo wcześniej. Nie pozbawiajcie ludzi szans uczestnictwa w czymś, co ma 

przynieść realne korzyści dla jednostek oświatowych, czy w ogóle jednostek podległych 

Starostwu. 

   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: dziękuję za sugestię, natomiast ja zwracam uwagę, 
że posiedzenie komisji zwołuje Przewodniczący danej komisji. 

   Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Andrzeja Katarzyńca oraz 

Radnego Marka Koptę do zapoznania się z protokołem z VI sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 18 marca 2015 roku. 

   Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Hucał: odpowiem Radnemu Stefanowi Gołkowi, to nie 

jest posiedzenie komisji, tylko nieformalne spotkanie przewodniczących komisji  

i naczelników wydziałów oświaty. Natomiast akurat dzisiaj przewodniczący komisji 

miejskiej potwierdził, że takie spotkanie się odbędzie. Będziemy rozmawiali, a na 

najbliższym spotkaniu komisji oświaty, zaplanowanym zdecydowanie wcześniej, będziemy 

rozmawiali o tym, jakie były efekty tego spotkanie i czy będzie formalne spotkanie obu 

komisji. 

   15. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
      Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 13

00
 ogłosił zamknięcie VI sesji V kadencji 

Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 18 marca 2015 roku. 

 
               Protokołowała  

           Henryka Świątek  

 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 
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